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W numerze:

Sprawozdanie z posiedzenia 
XL sesji VI kadencji  

Rady Gminy Urzędów
3 czerwca 2014 roku odbyła się XL sesja VI kadencji 

Rady Gminy Urzędów. 
Pierwszym omawianym tematem była informacja  

z działalności Samodzielnego Publicznego Zakładu Opie-
ki Zdrowotnej w Urzędowie. Zagadnienie to zreferowane 
zostało przez Kierownika SP ZOZ w Urzędowie, lek. med. 
Domicelę Serafin, która powiedziała, że zakład zatrudnia 
6 lekarzy rodzinnych, 2 lekarzy stomatologów, 1 ginekolo-
ga, 8 pielęgniarek w tym 3 pielęgniarki środowiskowo-ro-
dzinne, 3 higienistki szkolne, 2 pielęgniarki praktyki, 1 po-
łożną i 1 magistra rehabilitacji, 3 pomoce stomatologiczne, 
3 pracowników administracyjno-kadrowych i 3 pracowni-
ków kadry pomocniczej. Na koniec grudnia 2013 roku było 
6 705 pacjentów. W Samodzielnym Publicznym Zakładzie 
Opieki Zdrowotnej udzielono 31 239 porad lekarskich, zaś 
w ginekologii udzielono 544 porady lekarskie, w rehabili-
tacji 128, w stomatologii 296 823 punkty. Wykonano 267 
badań USG, 119 spirometrii i 539 badań EKG. W zakresie 
transportu sanitarnego przewieziono do szpitala i poradni 
specjalistycznych 64 chorych. 

Następnie Wójt Gminy – Jan Woźniak omówił reali-
zację zadań wynikających z budżetu gminy za rok 2013. 
Poinformowano, że budżet uchwalony przez Radę Gminy 
Urzędów w dniu 25 stycznia 2013 roku, po uwzględnie-
niu zmian w ciągu roku, przewidywał realizację dochodów  
w kwocie 24 277 379,63 zł. Dochody wykonano w kwocie 
23 944 585,88 zł, co stanowi 98,63% planu, w tym plano-
wane dochody związane z realizacją zadań administracji 
rządowej i innych zadań zleconych, na kwotę 3 648 507,80, 
wykonano w kwocie 3 595 700,47 zł, co stanowi 98,55% 
planu. Plan wydatków budżetowych po zmianach dokona-
nych w ciągu roku, przewidywał kwotę 24 570 129,75 zł. 
Wydatki zrealizowano w kwocie 23 548 431,81, co stano-
wi 95,84% ogólnego planu. Na wydatki majątkowe zapla-
nowano kwotę 3 995 038,00 zł. Wydatki te zrealizowano  
w kwocie 3 811 597,23 zł, co stanowi 95,41%. Na wydatki 
inwestycyjne i zakupy inwestycyjne zaplanowana była kwo-
ta 1 766 609 zł, a zrealizowano ją w kwocie 1 591 092,94 
zł, co stanowi 90,06%. Plan dotacji na inwestycje wyno-
si 2 228 429,00 zł zaś wykonany w kwocie 2 220 504,29 
zł, co stanowi 99,64%. Ze środków budżetu gminy  
w 2013 roku zostały spłacone kredyty i pożyczki w kwocie 
1 633 923,97 zł. Stan zobowiązań z tytułu kredytów i poży-
czek na koniec roku 2013 wynosi 5 755 543,03 zł. 
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Urząd Gminy Urzędów  w trosce o bezpieczeństwo 
mieszkańców uruchomił Gminny System Powiadamiania 
SMS – jest to system przekazywania ostrzeżeń i komunika-
tów w formie bezpłatnej wiadomości SMS od władz gminy 
do wszystkich użytkowników, którzy zapiszą  się do tego 
systemu po wypełnieniu formularza. Otrzymywany SMS 
będzie zaczynał się od nazwy nadawcy „UG Urzędów”. 
System spełnia wymogi określone w ustawie o ochronie 
danych osobowych.

Idea systemu, który powstał z inicjatywy Urzędu Gmi-
ny, jest następująca: gdy pojawia się niebezpieczeństwo, 
gminne  centrum zarządzania kryzysowego określa ro-
dzaj oraz rozmiar zagrożenia i zgodnie z decyzją Wójta 
rozsyła (jednym kliknięciem) komunikat ostrzegawczy. 
Sygnał przesyłany jest poprzez operatorów komórkowych  
i dociera tylko do zarejestrowanych w tym systemie  miesz-
kańców.

Tym samym, Urząd Gminy podjął działanie zmierzają-
ce do zapobiegania sytuacjom, w których mieszkańcy nie 
mają dostatecznej wiedzy o zbliżających się zagrożeniach. 

Od dzisiaj każdy może otrzymać taką wiadomość na swój 
telefon komórkowy.

  Ponadto, Urząd Gminy zobowiązuje się każdemu zareje-
strowanemu w systemie informatycznym „Gminny System 
Powiadamiania SMS” przesyłać wyselekcjonowane przez 
siebie treści dotyczące następujących zagadnień:

• wydarzeń kulturalnych na terenie Gminy Urzędów.
•  komunikatów urzędowych – wysyłane są w razie po-

trzeb i przygotowywane są na podstawie oficjalnych 
decyzji, zarządzeń i ogłoszeń Urzędu Gminy Urzę-
dów.

Rejestracji  do systemu można dokonać poprzez 
wypełnienie formularza zgłoszeniowego 

po zapoznaniu się z regulaminem świadczenia usług 
w Urzędzie Gminy w pomieszczenia nr 4,8,11,12 i 13 

w godzinach pracy Urzędu.
Użytkownik może w każdej chwili zrezygnować  

z otrzymywania komunikatów, wysyłając ze swojego 
numeru telefonu zarejestrowanego  w systemie wiado-
mość SMS o treści „stopsms” na numer 506 239 693.

SMS-owy system powiadamiania 

 Po zapoznaniu się z dokumentacją, wysłuchaniu wyja-
śnień Wójta Gminy i Skarbnika Gminy oraz po przeprowa-
dzonej dyskusji, Rada Gminy Urzędów w liczbie 14 radnych 
obecnych, jednogłośnie udzieliła wójtowi absolutorium  
z wykonania budżetu gminy za rok 2012. 

W sprawach bieżących radni podjęli następujące uchwa-
ły:

1) uchwała nr XL/288/14 w sprawie rozpatrzenia i za-
twierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawoz-
daniem Wójta Gminy Urzędów z wykonania budżetu za 
2013 rok, 

2) uchwała nr XL/289/14 w sprawie udzielenia absolu-
torium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za 
2013 rok,

3) uchwała nr XL/290/14 w sprawie nabycia gruntu pod 
budowę drogi gminnej,

4) uchwała nr XL/291/14 w sprawie wzniesienia pomni-
ka ku czci poległych żołnierzy z okresu I wojny światowej 
wraz z urządzeniem kwatery wojennej z dojściem do niej 
na cmentarzu parafialnym w Popkowicach, 

5) uchwała nr XL/292/14 w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Kraśnickiemu, 

6) uchwała nr XL/293/14 w sprawie wprowadzenia zwol-
nień w podatku od środków transportowych,

7) uchwała nr XL/294/14 w sprawie przystąpienia do 
związku międzygminnego pod nazwą „Związek Komunal-
ny Gmin w Bełżycach” z siedzibą w Bełżycach,

8) uchwała nr XL/295/14 w sprawie zmiany uchwały nr 
XXVI – 200/2013 Rady Gminy Urzędów z dnia 21 marca 
2013 roku w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 
wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik,

9) uchwała nr XL/296/14 w sprawie zmiany uchwały nr 
XXVI – 201/2013 Rady Gminy z dnia 21 marca 2013 roku 

w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospo-
darowanie odpadami komunalnymi składanej przez wła-
ściciela nieruchomości,

10) uchwała nr XL/297/14 w sprawie ustalenia wysokości 
ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Stra-
ży Pożarnych funkcjonujących na terenie Gminy Urzędów,

11) uchwała nr XL/298/14 w sprawie przyjęcia oceny za-
sobów pomocy społecznej na rok 2013 dla gminy Urzędów,

12) uchwała nr XL/299/14 w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej, 

13) uchwała nr XL/300/14 w sprawie zmian budżetu 
gminy na rok 2014,

14) uchwała nr XL/301/14 w sprawie udzielenia pomo-
cy rzeczowej Zarządowi Powiatu Kraśnickiego w zakresie 
realizacji wspólnego remontu chodnika w ciągu drogi po-
wiatowej nr 2701L relacji Urzędów-Wilkołaz w m. Zako-
ścielne,

15) uchwała nr XL/302/14 w sprawie wysokości oraz 
szczegółowych warunków i trybu przyznawania i zwrotu 
zasiłku celowego na ekonomiczne usamodzielnienie.

Informuję, iż wszystkie protokoły z posiedzeń Rady 
Gminy Urzędów, a także Uchwały Rady Gminy oraz Za-
rządzenia Wójta Gminy, dostępne są na stronie interneto-
wej gminy w Biuletynie Informacji Publicznej (http://ugu-
rzedow.bip.lubelskie.pl/) pod odpowiednimi zakładkami.

W programie czerwcowej sesji przewidziane są nastę-
pujące tematy: 

1. Informacja na temat przygotowania placówek oświa-
towych do roku szkolnego 2014-2015. 

2. Sprawy bieżące.
3. Wyjazd w teren. 

Magdalena Szumna
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Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Urzędowie, od 
2008 roku, po raz kolejny realizuje projekt systemowy „Ak-
tywna integracja społeczna i zawodowa mieszkańców Gmi-
ny Urzędów”, w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 
Ludzki, Działanie 7.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej 
integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie ak-
tywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej. Okres 
realizacji 01.01.2014 r. do 30.06.2015 roku.

Celem głównym, jest podwyższenie poziomu społecz-
no-zawodowego 11 osób zamieszkałych na terenie Gminy 
Urzędów, zagrożonych wykluczeniem społecznym przy za-
stosowaniu aktywnych form integracji. 

Beneficjenci projektu, z którymi zawarto kontrakty socjal-
ne zostają objęci indywidualnym wsparciem w takich działa-
niach jak: doradztwo zawodowe, warsztaty psychologiczne, 
trening kompetencji życiowych i umiejętności społeczno-za-
wodowych. Następnie odbędą kursy zawodowe, w zależno-
ści od zgłoszonych potrzeb i opinii doradcy zawodowego.

Uczestnicząc w projekcie mają możliwość zdobycia 
nie tylko nowych kwalifikacji zawodowych, ale również  

i społecznych, co z pewnością zwiększy ich aktywność 
społeczną i da większe szanse na rynku pracy.

Starszy pracownik socjalny Monika Ambrożkiewicz

Ruszyła kolejna edycja projektu systemowego  
„Aktywna integracja społeczna i zawodowa 

mieszkańców Gminy Urzędów”

Czy gmina Urzędów ma szanse odzyskać prawa miejskie?
W ciągu ostatnich 11 lat, po raz drugi, Towarzystwo Zie-

mi Urzędowskiej wystąpiło z wnioskiem do Rady Gminy 
Urzędów o podjęcie działań w sprawie nadania praw miej-
skich dla Urzędowa, do którego miałyby zostać włączone 
miejscowości: Zakościelne, Góry, Rankowskie, Mikuszew-
skie i Bęczyn. Przypomnę, że podjęte w tym zakresie dzia-
łania w 2003 r. nie przyniosły oczekiwanych rezultatów, po-
nieważ mieszkańcy gminy Urzędów byli przeciwni wnio-
skowi. Obawiano się wówczas, że Urzędów jako miasto po 
wejściu Polski do Unii Europejskiej może mieć mniejszy 
dostęp do środków pomocowych. Obecny wniosek obejmo-
wał te same miejscowości, ale po przeanalizowaniu uzy-
skanych informacji o warunkach jakie należy spełnić, żeby 
uzyskać prawa miejskie, uznano, że zdecydowanie większe 
szanse może mieć połączenie dwóch miejscowości i dlate-
go też wytypowany został Urzędów i Zakościelne.

Ustalenia te poprzedzone były spotkaniami przedstawi-
cieli Towarzystwa Ziemi Urzędowskiej i naszego samorządu  
z Dyrektorem i pracownikami Wydziału Prawnego Nadzoru 

i Kontroli Lubelskiego Urzędu Wojewódzkiego oraz władza-
mi Modliborzyc, które niedawno uzyskały prawa miejskie  
i podzieliły się z nami swoimi doświadczeniami. 

Decyzja w sprawie nadania praw miejskich należeć bę-
dzie do Ministra Administracji i Cyfryzacji, do którego  
z wnioskiem za pośrednictwem Wojewody Lubelskiego 
wystąpi Rada Gminy. Uwzględnione będą m.in. następują-
ce kryteria: liczba osób mieszkająca w mieście, liczba osób 
zatrudniona poza rolnictwem, charakter zabudowy, ilość 
obszarów użytków zielonych w terenach miasta.

Aby Urzędów mógł zostać miastem, bardzo ważna 
jest opinia mieszkańców. Rada Gminy Urzędów podjęła 
uchwałę w sprawie konsultacji, która określiła, że odbędą 
się one na zebraniach wiejskich w poszczególnych sołec-
twach całej Gminy Urzędów.

Pierwsze przeprowadzono w Urzędowie i Zakościelnym 
tj. w sołectwach, które w przyszłości miałyby zostać mia-
stem, a następnie w miejscowości Mikuszewskie i Bęczyn. 
Frekwencję i wyniki głosowania prezentuje poniższa tabela.

Miejscowość
Liczba  

uprawnionych  
do głosowania

Liczba osób 
biorących udział 

w zebraniu

Liczba  
wydanych kart  
do głosowania

Liczba kart 
wyjętych  

z urny

Wyniki głosowania
Fre-

kwencja
za przeciw wstrzymuję się

Urzędów 877 139 139 130 56 54 20 15,8%
Zakościelne 484 121 120 119 56 51 11 25%

Mikuszewskie 511 50 50 50 29 17 4 9,8%

Bęczyn 695 44 43 43 30 6 7 6,3%

Sekretarz Gminy Urzędów Wiesława Ciupak
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Klub Abstynenta „Płomyk” w Urzędowie, spełnia ważną 
rolę w propagowaniu postaw trzeźwościowych. Jest miej-
scem, gdzie można spędzić wolny czas bez alkoholu.

Na przełomie stycznia i lutego, dużym powodzeniem cie-
szyły się „Ferie w Klubie” dla dzieci. Uczestniczyło w nich 
ponad 30 osób. 

15 lutego dzieci z rodzin związanych z klubem, uczestni-
czyły w wyjeździe do Poniatowej, gdzie brały udział w cho-
ince organizowanej przez zaprzyjaźniony Klub Abstynen-
ta „Animus”. W dniach 13-16 lutego miał miejsce wyjazd 
terapeutyczny do Szczawnicy. Uczestnicy wyjazdu dobrze 
wspominają warsztaty poświęcone poprawie wzajemnych 
relacji w rodzinie. Grupa literacka „Preludium”, działająca 
w Gminnym Ośrodku Kultury, wystąpiła ze specjalnym pro-
gramem dla Koła Emerytów i Rencistów w Dniu Kobiet.

Ważnym elementem działalności Stowarzyszenia Trzeź-
wościowego „Płomyk”, jest systematyczny udział w spotka-
niach i zjazdach Związku Stowarzyszeń i Klubów Absty-
nenta Lubelszczyzny. W okresie wielkanocnym, gospoda-
rzem takiego spotkania było stowarzyszenie urzędowskie. 
Oprócz tematów ściśle związanych z działalnością meryto-
ryczną stowarzyszeń, spotkanie miało również świąteczny 
charakter. W tradycyjnym „jajeczku” uczestniczyło blisko 
40 osób z Hrubieszowa, Łęcznej, Piask, Świdnika, Toma-
szowa Lubelskiego, Poniatowej oraz Kraśnika. Oprócz 
władz stowarzyszenia obecny na spotkaniu był Wójt Gmi-
ny Urzędów Jan Woźniak. Mile przyjęty został wierszyk 
okolicznościowy wyrecytowany przez członkinię urzędow-
skiego stowarzyszenia - Barbarę Sajdak z Leszczyny:

11 maja, społeczność klubowa brała udział w wyjeździe 
do Kałkowa.

28 maja, dla dzieci biorących udział w zajęciach świetlico-
wych z okazji zbliżającego się Dnia Dziecka zorganizowane 
zostało wyjście do „Józiowej zagrody”, gdzie uczestniczyły 
w grach i zabawach zakończonych wspólnym grillem.

1 czerwca br, podczas Festynu Europejskiego „Unia Dla 
Obywateli” społeczność Stowarzyszenia Trzeźwościowego 
„Płomyk” aktywnie włączyła się w jego realizację. Przez 
cały czas trwania festynu, czynne było stoisko z informa-
cjami dotyczącymi uzależnień i współuzależnień.

13 czerwca, społeczność klubu wzięła udział w Festynie 
Trzeźwościowym zorganizowanym przez Klub Abstynenta 
„Animus” w Poniatowej.

Warto przypomnieć o stałych zajęciach i spotkaniach  
w Klubie Abstynenta „Płomyk”:

•  poniedziałek, godz. 17.00 – spotkanie Klubu Ręko-
dzieła Artystycznego „Szydełko”

• wtorek, godz. 18.00 – mityng grupy AA „MAT”
•  środa, godz. 16.00 – zajęcia świetlicowe dla dzieci
•  czwartek, godz. 17.00 – spotkania Koła Emerytów  

i Rencistów  
•  piątek, godz. 17.00 – zajęcia świetlicowe / pin-pong, 

bilard, piłkarzyki /
•  niedziela, godz. 18.00 – spotkania Stowarzyszenia 

Trzeźwościowego „Płomyk”

W pomieszczeniach klubowych, odbywają się posiedze-
nia Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoho-
lowych.  

Józef Baran

Z życia Klubu Abstynenta „Płomyk”

Moje kontakty z Klubem Abstynenta w Urzędowie, rozpo-
częły się w 1992 r. Wtedy jeszcze nic nie wiedziałam na te-
mat uzależnienia od alkoholu. Przypadkowo dowiedziałam 
się, że tam mogę szukać pomocy. Wówczas bardzo chcia-
łam ratować swojego męża. Nie zdawałam sobie sprawy,  
że sama również potrzebuję wsparcia. Osoby, które chodzi-
ły na spotkania do Klubu radziły, że tam muszę się udać. 
Podczas jednego ze spotkań uświadomiono mi, że cała 
moja rodzina jest uzależniona.

Po raz pierwszy przekroczyliśmy wraz z mężem próg 
klubu po śmierci teściowej, w grudniu 1992 r. Od tej pory 
poddawałam się terapii ogólnej i indywidualnej. Jeździłam 
do Kraśnika na spotkania „grupy wsparcia dla współuza-
leżnionych”. 

Początkowo czułam się w tym gronie bardzo osamot-
niona. Po kilku spotkaniach odczułam ulgę i spokój we-
wnętrzny. Po pewnym czasie dobrze czułam się we wspól-
nocie i z niecierpliwością oczekiwałam kolejnych spotkań. 
Wreszcie znalazłam zrozumienie wśród zaprzyjaźnionych 
ludzi. Miałam nadzieję, że wszystko ułoży się pomyślnie, 
każdego dnia uczyłam się, jak żyć z mężem alkoholikiem. 
Z przykrością stwierdzam, że najbliższa rodzina odtrąciła 
mnie. Nic więc dziwnego, że towarzyszyły mi mieszane 
uczucia: smutek i brak wiary. Najbliżsi wątpili w moją wal-
kę o rodzinę. Często słyszałam: „Twój mąż pił i będzie pił 
nadal. Wszelkie wysiłki są daremne”.

Przypadek zrządził, że Al-Anon (grupy rodzinne skupiają-
ce krewnych i przyjaciół alkoholików) powstał w urzędow-
skim Klubie, co mnie bardzo ucieszyło. 

Od tej pory chodziłam na terapię indywidualną. Zajęcia te 
bardzo mnie mobilizowały do pracy nad sobą. W pierwsze 
wtorki miesiąca, po Mszy św. prowadzono miting otwarty. 
Byłam tym zbudowana. Moja wiedza na temat uzależnienia 
pogłębiła się. 

                                  Moje 22 lata         
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5 maja 2014, w sali gminnego Ośrodka Kultury w Urzę-
dowie, przeprowadzone zostały eliminacje gminne 33 Ma-
łego Konkursu Recytatorskiego. Wzięło w nich udział 25 
uczniów ze szkół podstawowych z terenu gminy Urzędów. 
Komisja oceniająca w składzie: Elżbieta Kuśmiderska, Te-
resa Kaźmierak i Józef Baran, do przeglądu powiatowego 
mianowała:

W kategorii klas I-III:
1.  Martynę Sic, klasa I  

Szkoła Podstawowa w Urzędowie, filia Rankowskie
2.  Amelię Maciejewską, klasa I  

Szkoła Podstawowa w Urzędowie

W kategorii klas IV-VI 
1.  Milenę Chojecką, klasa V  

Szkoła Podstawowa w Bobach
2.  Wiktorię Krzeczowską, klasa VI  

Szkoła Podstawowa w Bobach

Komisja wyróżniła:
1.  Kingę Wołoszyn, klasa I  

Szkoła Podstawowa w Leszczynie
2.  Emilię Michalec, klasa III  

Szkoła Podstawowa w Bęczynie
3.  Oliwię Uzarek, klasa III  

Szkoła Podstawowa w Bęczynie
4.  Weronikę Wnuk, klasa IV  

Szkoła Podstawowa w Leszczynie
5.  Alicję Moryc, klasa V  

Szkoła Podstawowa w Skorczycach
6.  Wiktorię Stec, klasa VI  

Szkoła Podstawowa w Urzędowie

Wszyscy uczestnicy konkursu otrzymali pamiątkowe 
dyplomy oraz nagrody rzeczowe. Laureatom przeglądu  
gminnego życzymy sukcesów podczas kolejnych etapów 
konkursu! 

Józef Baran

     z Klubem „Płomyk”
Mimo, że mężowi zdarzały się „wpadki”, czyli chwile 

słabości do alkoholu, nie poddawałam się i dalej szłam ob-
raną drogą. Spotykałam różnych ciekawych ludzi, którzy 
byli dla mnie wsparciem. Doświadczałam od nich wiele 
dobrego, czego nie otrzymywałam od męża. Jeździłam na 
rocznice klubowe, podczas których świetnie się bawiłam, 
będąc wśród ludzi mających podobne problemy. 

W 1994 r. wraz z mężem uczestniczyliśmy w Zlocie Ro-
dzin w Żyrzynie. Te trzy dni mile wspominam. Moje rela-
cje z mężem poprawiły się i od tej pory lepiej układało się 
w rodzinie. Moje małżeństwo nabierało rumieńców, życie 
zaczęło mieć jakiś sens. Odtąd byłam bardziej otwarta na 
ludzi, lepsze były stosunki z najbliższymi. Coraz częściej 
uczestniczyłam w imprezach Klubu „Płomyk”, brałam 
udział w licznych wyjazdach, m. in. w pielgrzymkach. 

Tak zaczęło się moje życie z Klubem, którego do dziś je-
stem członkinią. Podsumowując stwierdzam, że w moim 
życiu miały miejsce przykre sytuacje, ale i dużo dobrego 
się zdarzyło. 

W Klubie czuję się jak w drugim domu, gdzie w każdej 
chwili mogę z kimś porozmawiać. Wśród bliskich sobie 
ludzi odzyskałam spokój wewnętrzny. Odniosłam sukces, 
dzięki własnemu uporowi przetrwałam trudne chwile.

Już 22 lata uczestniczę w spotkaniach społecznościo-
wych, do dziś jestem Al-Anonką. Mogę powiedzieć, że na 
nowo nauczyłam się żyć, udzielam się społecznie, wspiera-
jąc nasz Klub. Prowadzę Drogi Krzyżowe w kościele para-
fialnym, mam poczucie dumy i nie wstydzę się, że jestem 
Al-Anonką. Stwierdzam, że wiele pomogła mi również 
wiara w Boga. Zbliżyłam się do Niego. Uświadomiłam so-
bie, że nie jestem sama, że ktoś nade mną czuwa. Swoje ży-
cie powierzyłam Matce Najświętszej, zaufałam Jej i mnie 
nie opuściła. Wiara w Boga czyni cuda, a moja przemiana 
wewnętrzna jest tego dowodem. Barbara – Al-Anonka

Mały Konkurs Recytatorski 
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W dniach od 29 maja do 2 czerwca 2014 roku, gmina 
Urzędów realizowała program Unia dla Obywateli, w któ-
rej udział wzięła 30-osobowa delegacja z miasta partner-
skiego Nadudvar na Węgrzech.

W ramach tego programu odbyły się debaty dotyczące 
spraw społecznych, jak również konferencje obejmujące te-
maty dotyczące funkcjonowania instytucji kultury i oświa-

ty. Podjęto tematy dotyczące również funkcjonowania sa-
morządu, pomocy społecznej, działalności  gospodarczej  
i współpracy z organizacjami pozarządowymi.

W pierwszym dniu pobytu, odbyło się spotkanie delega-
cji z Węgier z przedstawicielami samorządowymi gminy 
Urzędów. W czasie spotkania przedstawiono główne za-
łożenia i cele projektu, czyli aktywizację i uczestnictwo 
społeczności gmin partnerskich w życiu społecznym i kul-
turowym gmin. W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele 
samorządu, oświaty, kultury i organizacji pozarządowych 
jak również opieki społecznej i działalności gospodarczej  
z obu miast partnerskich. 

W piątek 30 maja, w sali Gminnego Ośrodka Kultury 
(GOK) odbyła się konferencja dotycząca realizacji projektu 
Unia dla Obywateli pt. Nawiązanie międzypokoleniowego 
dialogu poprzez wymianę doświadczeń, idei i inspiracji, 
w której uczestniczyli przedstawiciele różnych instytucji i 
organizacji z gminy Nadudvar i gminy Urzędów. Otwarcia 
konferencji dokonał Wójt Gminy Urzędów Jan Woźniak. 
Powitał gości i wszystkich uczestników. Przedstawił głów-
ne założenia i cele projektu. Podkreślił, że realizacja tego 
projektu ma za zadanie zachęcać do świadomego, aktyw-
nego i czynnego uczestnictwa obywateli w procesie inte-
gracji europejskiej oraz w życiu publicznym i społecznym. 
Ma doprowadzić do lepszej i bardziej ścisłej współpracy 
organów administracyjnych i różnych instytucji ze społe-
czeństwem, zarówno na poziomie europejskim, krajowym 
jak i lokalnym, gmin partnerskich – gminy Urzędów i gmi-
ny Nadudvar.

 Podczas konferencji przedstawiciele władz samorzą-
dowych, instytucji kultury i oświaty oraz organizacji po-
zarządowych z terenu gminy Urzędów, zapoznali gości  
z miasta partnerskiego Nadudvar z działalnością i funkcjo-
nowaniem oraz strukturą organizacyjną ich placówek.

Tomasz Wyka dyrektor GOK i prezes Towarzystwa Zie-
mi Urzędowskiej (TZU), przedstawił historię współpracy 
partnerskiej pomiędzy gminą Urzędów a Nadudvarem. 
Podjął również temat dotyczący wspierania rozwoju lokal-
nych inicjatyw w zakresie tworzenia ośrodków aktywizacji 
społeczno – kulturalnej. Wioletta Wilkos prezes Lokal-
nej Grupy Działania (LGD) Kraśnik, przybliżyła współ-
pracę z samorządem, jednostkami kultury i organizacja-
mi pozarządowymi. Jan Woźniak Wójt Gminy Urzędów,  
w prezentacji multimedialnej, przedstawił osiągnięcia gmi-
ny w zakresie społeczno-gospodarczym. Wiesława Ciupak 
sekretarz gminy Urzędów, omówiła temat dotyczący po-
budzania aktywności społeczności lokalnych do inicja-
tyw obywatelskich i funduszy sołeckich. Zbigniew Gaw-
dzik dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących (ZSO)  
w Urzędowie, omówił fundusze unijne przeznaczone na 
cele oświatowe i sportowe, osiągnięcia uczniów szkół  
w zakresie naukowym i sportowym. Małgorzata Piłat kie-
rownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej (GOPS)  
w Urzędowie, nakreśliła temat, jaki wpływ ma Unia Euro-
pejska na funkcjonowanie gminy oraz sytuację rodzin za-
grożonych wykluczeniem społecznym. Hubert Witek  kie-
rownik referatu działalności gospodarczej, omówił temat 
dotyczący działalności podmiotów gospodarczych na tere-
nie gminy. Marek Przywara Przewodniczący Rady Gminy, 
przedstawił działania samorządu i mieszkańców gminy  
w sprawie odzyskania praw miejskich. Agata Twardowska 
pracownik GOK, przedstawiła działalność Stowarzyszenia 
Gminna Rada Kobiet.

Następnie przedstawiciel delegacji węgierskiej wicebur-
mistrz miasta Nadudvar Rez Szilardne, przedstawił pre-
zentację dotyczącą pozyskiwania funduszy unijnych przez 
miasto Nadudvar. Uczestniczący w konferencji przedstawi-
ciele z Nadudvar z poszczególnych instytucji, przedstawili  
swoich pracowników, omówili działalność swoich placó-
wek i ich strukturę organizacyjną. 

Po zakończonej konferencji, delegacja udała się do ZSO  
w Urzędowie na część artystyczną przygotowaną przez 
dzieci z Przedszkola Publicznego w Urzędowie, z okazji 
otwarcia nowego placu zabaw dla dzieci, zrealizowanego  

   Realizacja programu Unia dla Obywateli  
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z udziałem delegacji węgierskiej

w ramach środków unijnych. Po występach przedszkola-
ków wszyscy przeszli na plac zabaw, który w tym momen-
cie został poświęcony przez ks. kan Edwarda Kozyrę i ofi-
cjalnie oddany do użytku. Przeprowadzono również ,wśród 
młodzieży szkolnej konkurs wiedzy o Unii Europejskiej 
(UE). Kolejnym ważnym punktem programu w tym dniu 
było seminarium dotyczące aktywizacji seniorów w pro-
gramach pomocowych UE.

W sobotę goście udali się na wycieczkę po naszej gmi-
nie, podczas której zwiedzili najciekawsze miejsca histo-

ryczne, przyrodnicze, zabytki Urzędowa oraz Izbę Tradycji 
Rzemiosła Artystycznego. Ważnym elementem programu 
w tym dniu, była wizyta delegacji u lokalnego przedsię-
biorcy Romana Surdackiego w Natalinie, podczas której 
dokonano wymiany doświadczeń związanych z prowa-
dzeniem działalności gospodarczej. W godzinach popołu-
dniowych odbyły się warsztaty związane z udziałem mło-
dzieży w pozyskiwaniu funduszy unijnych, dotyczących 
wymiany międzynarodowej oraz możliwości korzystania  
z prawa europejskiego. Wieczorem odbyło się spotkanie in-
tegracyjne, w którym uczestniczyli przedstawiciele wszyst-
kich grup społeczno-zawodowych. Tematem dyskusji na 
spotkaniu, było tworzenie warunków na poziomie lokal-
nym do wspierania działań, debat i refleksji związanych 
z obywatelstwem europejskim i demokracją, wspólnymi 
wartościami, wspólną historią i kulturą.

W niedzielę, na Rynku Urzędowskim odbył się Festyn 
Europejski, podczas którego zaprezentowały się grupy ar-
tystyczne z obydwu miast. Imprezy towarzyszące to: kier-
masz rękodzieła artystycznego z Nadudvaru i Urzędowa, 
stoisko z informacjami dotyczącymi uzależnień, współuza-
leżnień oraz radzenia sobie z tymi problemami, wystawa 
obrazów olejnych Mirosława Mroza z Moniak i Jolanty Wi-
tek z Bęczyna oraz wystawa Klubu Kolekcjonera. Dzieci  
z Urzędowa i okolic wraz z rodzicami, miały okazję wziąć 
udział we wspólnym malowaniu obrazów, rysowaniu ko-
lorową kredą dowolnych kompozycji – bezpośrednio na 
Urzędowskim Rynku. Nasi goście z Nadudvar i panie  
z Gminnej Rady Kobiet już od samego rana przygotowy-
wali potrawy regionalne polskie i węgierskie, które nasi 

goście i mieszkańcy z przyjemnością degustowali. Wspól-
ne przygotowywanie potraw węgierskich i polskich oraz 
ich degustacja były wspaniałą okazją do wymiany do-
świadczeń kulinarnych. 

Poniedziałek 2 czerwca, był ostatnim dniem pobytu de-
legacji węgierskiej w naszej gminie. W tym dniu  odbyło 
się seminarium, któremu przewodniczył Wójt Gminy Jan 
Woźniak. Omówiony został temat wykorzystania nowo-
czesnych technologii, do wspierania partnerstwa poprzez 
wsparcie techniczne, akcje informacyjne i promocyjne. 
Podsumowano również pobyt delegacji węgierskiej w na-
szej gminie.  Zostały nakreślone główne kierunki współ-
pracy pomiędzy miastami partnerskimi Urzędów – Nad-
udvar na lata 2014-2016. Ze strony samorządu Gminy 
Urzędów zaproponowano tematy współpracy, które będą 
zrealizowane w zaplanowanym czasie.

Przedstawiciele delegacji węgierskiej wyrazili chęć 
współpracy z naszą miejscowością. Nawiązali do piątko-
wej konferencji, na której zainteresowała ich szczególnie 
struktura organizacji w administracji, a także system pra-
cy w urzędach. Przybliżyli temat dotyczący otrzymywania  
i rozliczania dotacji unijnych na Węgrzech. Wyrazili chęć 
współpracy w zakresie szkolnictwa i nauczania przed-
szkolnego. Przedstawili zasady uczestnictwa urzędowskiej 
młodzieży w zajęciach w Nadudvar, która jest zaintereso-
wana kaletnictwem, tkactwem i garncarstwem. W dziedzi-
nie opieki społecznej możliwa będzie wzajemna wymiana 
doświadczeń. Zaproponowano również ścisłą współpracę  
z organizacjami pozarządowymi. Przedstawiciele delegacji 
węgierskiej zaproponowali rewizytę mieszkańcom naszej 
gminy we wrześniu 2014 roku w ramach organizowanych  
Dni Nadudvar.

Projekt Unia dla Obywateli ukierunkowany jest na ak-
tywne angażowanie społeczności lokalnej w proces inte-
gracji europejskiej. Dzięki temu wzrośnie zainteresowanie 
współpracą między obywatelami i organizacjami w obu 
krajach. Poprzez wspólne działanie i wymianę doświad-
czeń mieszkańcy gmin Urzędów i Nadudvar będą się kon-
taktować i wspólnie działać w środowisku europejskim, 
pomimo ich różnorodności kulturowej.

 Teresa Kaźmierak
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Słowa Ojca Świętego przyświecały IX edycji ogólno-
polskiego konkursu na pracę literacką, ogłoszonego przez 
Katolicki Uniwersytet Lubelski. Organizatorem odbywają-
cych się od dziewięciu lat konkursów „Młodzież jakiej nie 
znacie” jest Katedra Dydaktyki i Edukacji Szkolnej KUL. 
Tegoroczna edycja przebiegała pod hasłem W młodzień-
czym życiu jestem stróżem poranka nadziei i była adreso-
wana do uczniów szkół gimnazjalnych i ponadgimnazjal-
nych z całej Polski. Spośród dwustu prac konkursowych 
wybrano dwadzieścia osiem najlepszych. 

W tegorocznej edycji konkursu, III miejsce zajął uczeń 
I klasy Liceum Ogólnokształcącego im. Wł. Jagiełły  

w Urzędowie – Kornel 
Kołbuk. Jego praca, na-
pisana pod kierunkiem 
nauczycielki języka 
polskiego, Małgorzaty 
Wośkowskiej, została 
opublikowana w książce 
pt. „Młodzież jaką zna-
my i nie znamy. Seria C. 
W młodzieńczym życiu 
jestem stróżem poranka 
nadziei”.

Uroczysta gala kon-
kursu odbyła się 29 maja 
2014 roku, w auli Kardy-

nała Stefana Wyszyńskiego. Swoją obecnością uroczystość 
zaszczycili m.in: prorektor KUL prof. dr hab. Krzysztof 
Narecki, dr Jerzy Deneka z Departamentu Zwiększania 
Szans Edukacyjnych przy Ministerstwie Edukacji Narodo-
wej, lubelski wicekurator Anna Dudek – Janiszewska oraz 

biskup pomocniczy archidiecezji lubelskiej ks. dr hab. Ar-
tur Miziński. 

Stałym punktem uroczystości jest sesja, zatytułowana 
„Uczę się ciebie człowieku”. W tym roku, o własnych do-
świadczeniach związanych z rolą nadziei w życiu, opowia-
dało trzech zaproszonych gości. Z młodymi uczestnikami 
konkursu swoimi refleksjami podzielił się Maciej Białek, 
niewidomy nauczyciel historii z Lublina, którego losy sta-
ły się inspiracją do napisania scenariusza filmu pt. „Carte 
blanche”. O roli nadziei w uprawianiu sportu mówiła także 
Zuzanna Mazurek, mistrzyni Polski w pływaniu, uczest-
niczka olimpiady w Pekinie. Z kolei Łukasz Wysocki, ab-
solwent I Liceum Ogólnokształcącego w Lublinie, opowia-
dał o swojej pasji i roli nadziei w pracy nad wynalezieniem 
leku przeciw chorobie Alzheimera . 

Wszyscy uczestnicy gali laureatów IX ogólnopolskiego 
konkursu podkreślali, że nie ma edukacji bez wychowania 
ku wartościom. W specjalnym przesłaniu skierowanym do 
uczestników konkursu ks. bp dr hab. Artur Miziński za-
znaczył, że czas młodości to okres poszukiwania i odkry-
wania najważniejszych wartości, które kształtują przyszłe 
życie. Są nimi przede wszystkim wartości chrześcijańskie, 
których realizacja jest najlepszą drogą do osiągnięcia peł-
ni człowieczeństwa. „Nie dajcie się zawrócić z tej drogi. 
Mówiąc „tak” Chrystusowi, mówcie „tak” najszlachetniej-
szym ideałom”, apelował biskup.

Uroczystość zakończyło wspólne odśpiewanie „Barki”. 
Następnie laureaci złożyli bukiet kwiatów pod pomnikiem 
Świętego Jana Pawła II. 

Kornel Kołbuk to już szósty laureat tego konkursu.  
W poprzednich edycjach, wśród finalistów znalazło się 
sześciu uczniów naszej szkoły: Jacek Gołoś, Elżbieta Król, 
Agata Łukasiewicz, Agnieszka Michota oraz Katarzyna 
Pyzik. Kornelowi Kołbukowi serdecznie gratulujemy i ży-
czymy dalszych sukcesów. Małgorzata Wośkowska

Młodzież jaką znamy i nie znamy

Urzędów szczyci się bogatą historią, która posiada wielu 
pasjonatów. Prężnie działające Towarzystwo Ziemi Urzę-
dowskiej, podejmuje wiele inicjatyw upowszechniających 
dawne wydarzenia. Historia jednak to dziedzina trudna  
i zawiła, szczególnie dla dzieci w młodszym wieku szkol-
nym. Postanowiłam więc zorganizować grę terenową, któ-
ra w sposób ciekawy i przyjemny zapoznałaby uczestników  
z historią, interesującymi miejscami i zabytkami Urzędowa,  
a także promowałaby aktywne spędzanie wolnego czasu 
w gronie rodziny. Realizacja tego zamierzenia zbiegła się 
z Dniem Dziecka i okazała się trafionym prezentem z tej 
okazji. 

Zasady gry były proste. Należało w określonym czasie 
wyruszyć z punktu startowego przy szkole w Rankow-
skim i przemierzyć wyznaczoną trasę wykonując zlecone 
zadania. Dotyczyły one najważniejszych zabytków i cie-
kawych miejsc w Rankowskim, na ul. Błażeja Dzikow-

skiego, w Rynku, na ul. Wodnej i w Sanktuarium Św. 
Otylii. Zadania były tak pomyślane, by dzieci mogły zna-
leźć na nie odpowiedzi na trasie. Pośród zadań znalazły 
się również skierowane do rodziców. 

Do gry zarejestrowały się 32 zespoły, które liczyły 72 
uczestników i posiadały w swoim składzie dzieci do lat 
13. Większość z nich poruszała się rowerami. Kilka ze-
społów przemierzało trasę pieszo. 

Najtrudniejszym odcinkiem dla piechurów było poko-
nanie grobli przy rzece Urzędówce, od młyna Pomykal-
skich do młyna Lamenta. Ten malowniczy odcinek ciągle 
jeszcze czeka na zagospodarowanie, by można go było czę-
ściej wykorzystywać na rodzinne spacery.  Naturalne zako-
la rzeki i bezpośredni kontakt z przyrodą rekompensowały 
jednak trudy podróży. 

Zadania dotyczyły różnych dziedzin. Jedno z nich po-
zwoliło wykazać się uczestnikom talentem plastycznym. 

Rodzinna Gra Terenowa „Urzędów”
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Klub Seniora w Urzędowie powstał w 1984 roku. Prze-
wodniczącą Klubu została wtedy pani Maria Pyter, która 
pełniła tę funkcję do roku 1989. W kolejnych latach prze-
wodniczącymi Klubu Seniora byli: 1989-2002 Fryderyk 
Ambrożkiewicz, 2002-2007 Sylwester Gozdalski, 2007-
2012 Krystyna Broniec. Od 2012 roku do chwili obecnej, 
funkcję tę pełni pani Wiesława Wośko.

Klub Seniora opiera swoją działalność na pracy spo-
łecznej członków i obecnie skupia 27 osób. Członkowie 
Klubu organizują wycieczki jednodniowe, plenerowe im-
prezy środowiskowe, wyjeżdżają do teatru a także bywają  
z wizytą w Państwowym Domu Pomocy Społecznej w Po-
pkowicach. Współpracują z różnego rodzaju jednostkami 
organizacyjnymi oraz Stowarzyszeniami działającymi na 
terenie naszej gminy. 

Organizują spotkania okolicznościowe, takie jak: spotka-
nia wielkanocne, opłatkowe, grille i ogniska. Zabawy ta-
neczne zorganizowane przez członków Klubu, to wspania-
łe wręcz bale, na których wszyscy bawią się wyśmienicie. 
Smaczne potrawy na te okazje przygotowują sami ze środ-

ków własnych.  
W swej działalno-
ści Klub Seniora 
spotyka się z dużą 
życzliwością śro-
dowiska, pomocą 
ze strony miejsco-
wych instytucji, 
organizacji i za-
kładów pracy.

S p o t k a n i a 
członków Klubu 
Seniora odbywa-
ją się w każdy 
czwartek o godz. 
17.00 w Klubie 
AA, który mieści 
się w budynku 
Ośrodka Zdrowia. Wszyscy chętni, aby należeć do tego Klu-
bu będą bardzo mile widziani. Wspólne rozmowy przy ka-
wie, herbatce i ciasteczku, pozwalają choćby na chwilę (czę-
sto na dłużej), zapomnieć o problemach dnia codziennego. 

Teresa Kaźmierak

Przygotowali oni bowiem prace związane z tematem gry. 
Szkice i rysunki wykonane różnymi technikami, zostały 
zaprezentowane na wystawie w szkole w Rankowskim. 

Niektóre zadania polegały na kojarzeniu faktów histo-
rycznych, inne na uważnym czytaniu i uzupełnianiu tek-
stu, jeszcze inne na obliczeniach. 

Hasła i rymowanki o oszczędzaniu wody pitnej ułożo-
ne przez uczestników gry, posłużyły do  przygotowania 
gazetki ściennej. Następnie uczniowie naszej szkoły wy-
korzystali je podczas happeningu na Dzień Ochrony Śro-
dowiska. 

Najpopularniejszymi hasłami okazały się: Czysta woda 
zdrowia doda!; Kto wody nie oszczędza tego czeka nę-
dza!; Oszczędzaj wodę - ratuj przyrodę!; Kto marnuje 
wodę, robi wszystkim szkodę!

Prawidłowe wykonanie wszystkich zadań i dotarcie  
w pełnym składzie do punktu końcowego, pozwoliło uzy-
skać potwierdzenie ukończenia gry. Była to również okazja 
do podzielenia się wrażeniami z trasy. Dorośli przyznawa-
li, że byli zmuszeni do szczegółowego realizowania zadań 
i kontrolowania dzieci, co pogłębiło ich wiedzę historycz-
ną. Zwrócili uwagę, że napis na Pomniku Orląt Lwowskich 
uległ zatarciu i powinien być odnowiony. Każdy zespół 
potrafił też rozszyfrować skrót TZU i wiedział, gdzie znaj-
duje się jego siedziba, choć na budynku nie ma stosownej 
tabliczki. 

Gra okazała się interesująca i przyniosła wiele wrażeń 
uczestnikom i doświadczeń organizatorom. Spotkaliśmy 
się z dużym zainteresowaniem gości odwiedzających Urzę-
dów, którym objaśnialiśmy zasady przedsięwzięcia. Roze-
śmiane buziaki dzieci i zapewnienia dorosłych, że chętnie 
wezmą udział w następnej  grze przekonują nas o celowości 
tej imprezy. 

Przy okazji pragnę gorąco podziękować wszystkim ak-
tywnym rodzicom, którzy spędzili niedzielne popołudnie 
ze swymi dziećmi na zgłębianiu historii. 

Gra mogła powstać dzięki współpracy ZSO i GOK  
w Urzędowie. Szczególnie dziękuję p. Lechowi Dudziń-
skiemu za druk kart, koleżance Elżbiecie Winkler, uczen-
nicom kl. II c Gimnazjum i mężowi za czuwanie nad pra-
widłowym przebiegiem imprezy.

Renata Żuber

Gratulacje przewodniczącej klubu  
p. Wiesławie Wośko  

składa wójt gminy Jan Woźniak

Klub Seniora w Urzędowie
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W dniu 11 maja 2014 r., na terenie wąwozów w Miku-
szewskim odbył się kolarski wyścig MTB, o nagrody Wójta 
Gminy Urzędów i Starosty Kraśnickiego. Organizatorem 
i fundatorem nagród był Klub Sportowy Racing Team 
Kraśnik, Wójt Gminy Urzędów i Starostwo Powiatowe 
w Kraśniku. 

Pogoda dopisała i na starcie licznie stanęli zawodnicy 
uprawiający tę dyscyplinę kolarstwa. Barwy klubowe re-
prezentowali zawodnicy ERKADO RACING TEAM 
KRAŚNIK, MAYDAY TEAM LUBLIN, BARAN 
CYCLING TEAM, UNIQUA LKKG BGŻ LUBLIN, 
CEWAR MAYDAY TEAM. Komisję sędziowską dele-
gował OZKOL w Lublinie.

Trasa jak co roku, przebiegała malowniczymi wąwozami 
lessowymi, których pokonanie wymagało od zawodników 

ogromnego przygoto-
wania technicznego 
i kondycyjnego. Bar-
dzo strome podjazdy 
zawodnicy pokony-
wali bez większych 
trudności, co świad-
czy o wysokim po-
ziomie wytrenowania 
i dobrej obsadzie za-
wodów, widowisko-
we pionowe zjazdy 
przyciągnęły licznych 
kibiców.     

Jako pierwsi wystartowali młodzicy, juniorzy młodsi  
i kobiety. W kolejnym wyścigu zmagali się juniorzy, ma-
stersi, orlicy i elity. Ostatnim wyścigiem był wyścig familij-
ny, w którym wystartowali najmłodsi pasjonaci kolarstwa. 

Wszyscy zawodnicy bezpiecznie ukończyli wyścig. Ry-
walizacja stała na bardzo wysokim poziomie. Kolarze 
walczyli nie tylko ze sobą, ale przede wszystkim z trudną 
trasą przygotowaną perfekcyjnie przez członków Klubu RT 
Kraśnik. Każdy, kto ukończył opowiadał o niesamowitych 
przeżyciach. Zawody i trasa pozostawiły niezapomniane 
wrażenia, rzadko na zawodach wyższej rangi można spo-
tkać tak wymagającą trasę. 

Wyścig oglądała publiczność z Urzędowa i goście z ca-
łego województwa, rodziny z dziećmi i młodzież. Zawody 
zakończyła dekoracja oraz wspólna biesiada przy pysznej, 
gorącej grochówce. Nagrody wręczał Pan Andrzej Maj, 
Starosta Kraśnicki, który gratulował organizatorom i za-
wodnikom sukcesów sportowych.

Zwycięzcy zawodów w poszczególnych kategoriach 
przedstawiają się następująco:
Młodzik: Mateusz Cywiński – Uniqua LKKG BGŻ Lublin
Junior młodszy: Filip Matyjaszczyk – Uniqua LKKG BGŻ 
Lublin
Junior: Mateusz Leśniak – Erkado Racing Team Kraśnik
Orlik: Kamil Grenda – Uniqua LKKG BGŻ Lublin
Elita:Tomasz Bala – Erkado Racing Team Kraśnik
Kobiety: Patrycja Boguta – Uniqua LKKG BGŻ Lublin
Masters I: Marek Kulik – Uniqua LKKG BGŻ Lublin
Masters II: Andrzej Rolla – Erkado Racing Team Kraśnik
Masters III: Krzysztof Gryca Mayday Team Lublin 

Wszyscy uczestnicy otrzymali z rąk Starosty Kraśnickie-
go nagrody rzeczowe.

Zawody kolarskie w Urzędowie odbyły się po raz piąty, 
jest to już stała impreza kolarska w naszym regionie. Za-
praszamy na kolejne zawody w Urzędowie.

Andrzej Rolla 
wiceprezes Klubu Sportowego  Racing Team Kraśnik  

Wyścig kolarski MTB o nagrody Wójta Gminy Urzędów 
 i Starosty Kraśnickiego

Wraz z nowym rokiem, w Urzędowie życie publiczne nieco 
przyspieszyło. Częściowo związane jest to z ociepleniem atmos-
fery, a częściowo z wnioskiem Towarzystwa Ziemi Urzędowskiej 
dotyczącym rozpoczęcia starań o odzyskanie praw miejskich. 
Władze gminy podeszły do tematu bardzo aktywnie. 

Rada szybko uchwaliła odpowiednią procedurę i włodarze 
przystąpili do pracy. Na efekty nie trzeba było długo czekać. Skoro 
Urzędów ma być miastem to i imprezy muszą być organizowane  
z rozmachem. Pierwsze owoce, a raczej pączki tej pracy, było wi-
dać już 8 marca. Z okazji Dnia Kobiet władze zorganizowały bar-
dzo huczną imprezę, zapraszając znany zespół muzyczny. Zapew-
ne w trosce o to, aby tego dnia Panie poczuły się dowartościowa-
ne. Oczywiście tylko te, które zostały na zorganizowany koncert 
zaproszone. Niektóre z nich, pewnie te bardziej urodziwe, wyróż-
niono szczególnie. Dostały goździki z rąk samego pana Wójta.  
W Urzędowie, chyba jak wszędzie, nie brak złośliwców, którzy 
dopatrują się innych przyczyn, dla których wszystko w tym roku 

robi się z rozmachem. Gdyby chodziło tylko o Dzień Kobiet, 
spokojnie można by im nie przyznać racji. Kalendarz każe jed-
nak zastanowić się chwilę i zadać pytanie. Jaki wpływ na dzia-
łania władz mają tegoroczne, jesienne, wybory samorządowe? 
Czy to one determinują odpowiednie zachowanie, czy jest to 
wypadkowa dobrej sytuacji budżetu gminy? Na tegoroczne Dni 
Urzędowa (w Moniakach!!) także przygotowano odpowiednią 
oprawę. Gwoździem programu był inny, znany z tv, pierwszo-
ligowy zespół kabaretowy. Pogoda imprezę nieco rozwodniła, 
ale tego przewidzieć się nie dało. Przygotowując koncert władza  
i w tym wypadku podchodziła do tematu bardzo roztropnie. 
Jeszcze przed występem oczekiwano, aby zespół dostarczył płytę  
z nagranym programem. Oczywiście, o żadnej cenzurze nie może 
być mowy. Takie teraz czasy, nawet jeśli dawne ciągoty pozosta-
ły, to i tak nie ma potrzeby dopatrywać się niecnych intencji. 
Znaczący goście zaproszeni, więc nikt rozsądny nie może sobie 
pozwolić na jakiś niewypał czy wpadkę. Ostrożności nigdy za 

Miejskie zawirowania
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wiele, szczególnie jeśli koncertuje zespół kabaretowy. Zostawmy 
jednak imprezy kulturalne. W tym roku będzie ich więcej i nie 
sposób napisać o wszystkich, zwłaszcza że nie wiadomo czym 
jeszcze samorząd nas zaskoczy. Wydarzenia te, nawet obchodzo-
ne z wielką pompą, nie będą rzutować na przyszłość gminy, poza 
miłym wspomnieniem oczywiście. Natomiast odzyskanie praw 
miejskich przez Urzędów i kształt przyszłego miasta, taki wpływ 
naturalnie mieć będzie. Od rozwagi oraz zdolności przewidywa-
nia zależy, czy zamieszkiwać w przyszłym mieście będą wszy-
scy, którzy by tego chcieli. Rozpoczęły się właśnie konsultacje 
społeczne z udziałem mieszkańców poszczególnych sołectw. 
Jest to element procedury uzyskiwania praw miejskich, podczas 
których mieszkańcy mają wypowiedzieć się, czy chcą miasta czy 
też nie. Oczywiście pytanie czy chcesz miasta czy nie, jest nie-
wystarczające. Należy zapytać, albo lepiej, należało wcześniej 
zapytać, w jakim kształcie ma być odtworzone to przyszłe miasto 
Urzędów. Ważne przy tym jest, co w tym temacie władze gminy 
deklarują, ale jeszcze ważniejsze, co w tej sprawie robią. Bywają 
jednak sytuacje, kiedy łatwiej jest ocenić działania, nie po tym co 
władze zrobiły, tylko po tym, czego w danej sprawie nie zrobiły.  
A nie zrobiły rzeczy ważnej z punktu widzenia układu urbani-
stycznego Urzędowa. Przewidziały tylko jeden wariant przyszłe-
go miasta, tj. miejscowości Urzędów i Zakościelne. Nie mogły nie 
wiedzieć, że i inne, tzw. przedmieścia, też do miasta aspirują. Nie 
danie im takiej możliwości, albo przynajmniej nie określenie kosz-
tów takiego wstąpienia, może powodować mocne niezadowolenie  
w tych miejscowościach. Pierwsze konsultacje społeczne, które 
odbyły się 30 marca w Urzędowie właśnie to unaoczniły. Może 
przecież być tak, że władze zajmują się problemem ponieważ 
wpłynął taki wniosek z TZU. Działają jednak, że tak to określę, 
bez entuzjazmu. Władzom naszym wcale na mieście nie musi 
zależeć. Wiąże się to i z kosztami i pracą jaką trzeba w związ-
ku z tym dodatkowo wykonać. Co innego konsultacje społecz-
ne. Kilka lub kilkanaście dodatkowych zebrań przed wyborami 
to bardzo dobre rozwiązanie. To, co po konsultacjach w Rynku 
można było podejrzewać, po zebraniu w sali GOK, gdzie pra-
wa miejskie konsultowali mieszkańcy Zakościelnego, stało się 
niemal oczywiste. Po ogłoszeniu wyników głosowania, kiedy 
okazało się, że większość jest za przywróceniem praw miej-
skich, Pan Wójt oświadczył, że nikogo nie będzie uszczęśli-
wiał na siłę i mniejszość nie będzie decydowała o większości.  
W rozumieniu Pana Wójta, mniejszość wynika z faktu, że na 
konsultację nie przyszła bezwzględna większość mieszkańców 
Zakościelnego, uprawnionych do głosowania. I tak w prosty spo-
sób, większość obecnych stała się mniejszością nieobecnych.

W warunkach Gminy Urzędów wyznaczane są więc nowe 
standardy demokracji. Okazuje się, że wynik meczu np. 4:3 może 
być problematyczny ze względu na niewielką przewagę. Dysku-
sja nie toczy się już o wynik. Ten jest przecież jasny. Przewagę w 
głosowaniu podczas konsultacji społecznych, przeprowadzonym 
według reguł uchwalonych przez Radę Gminy, mają zwolennicy 
miasta. Dyskusja toczy się teraz o zasady demokracji, o sposób 
oceny wyników. Pan Wójt uznał i dał temu wyraz w swoim wy-
stąpieniu, że i frekwencja i przewaga w głosowaniu była zbyt 
mała aby przyjąć to za oczywisty fakt. Widać władza w Urzędo-
wie nabyła prawo do oceny, jaka większość jest, lub powinna być 
wymagana, aby głosowanie uznać za ważne. Nie wiadomo też, 
na jakiej podstawie wójt zakłada, że gdyby pozostali mieszkańcy 
jednak przyszli to proporcje w głosowaniu byłyby inne. Należy 

też podkreślić fakt, że i w Rynku i w Zakościelnym obecna była, 
na wspomnianych konsultacjach, rekordowa liczba mieszkań-
ców. Zdaniem miejscowych radnych, żaden inny temat nigdy nie 
przyciągnął tylu osób i można założyć, że reprezentowany był 
niemal każdy dom. Na początku zebrania Mieszkańców Zako-
ścielnego, sam Wójt zauważył, że tylu ludzi na zebraniu jeszcze 
nie widział. Po ogłoszeniu wyników, widocznie niezgodnych  
z jago oczekiwaniami, nie przeszkadzało mu jednak aby uznać 
to za mniejszość. Natomiast na zebraniu w Rynku oświadczył, 
że są to tylko wstępne konsultacje, podczas kiedy uchwała Rady 
Gminy w sprawie rozpoczęcia starań o odzyskanie praw miej-
skich czegoś takiego w ogóle nie przewiduje. Wydaje się więc, 
że niech tam sobie Rada Gminy uchwala, skoro ustawa o samo-
rządzie terytorialnym takiej procedury wymaga, ale rządzić ktoś 
przecież musi. Czyżby sprawa w założeniach miała skończyć się 
na zebraniu w Zakościelnym? Tylko mieszkańcy zrobili władzy 
psikusa i opowiedzieli się za miastem. Wniosku o nadanie praw 
miejskich w tym roku złożyć się nie da. Jakkolwiek sprawy by się 
nie potoczyły, po wyborach łatwo będzie wytłumaczyć to nowy-
mi okolicznościami. Obecnie wszystko wskazuje, że najbardziej 
na tym zyska Zakościelne. Na fali praw miejskich może wreszcie 
uda się, radnemu i sołtysowi w jednej osobie, wyprosić wymianę 
chodnika przy drodze powiatowej, pamiętającego jeszcze czasy 
przydziałów snopowiązałek i traktorów, oraz początki działalno-
ści w Urzędowie obecnego wójta. Ponieważ mamy właśnie rok 
wyborczy, możliwe jest, że zanim ukaże się ten tekst, wspomnia-
ny radny będzie mógł przejść do sklepu nowym chodnikiem, aby 
kupić sobie butelką napoju z bąbelkami i świętować zwycięstwo 
w batalii o chodnik. Ważne rzeczy dzieją się w gminie. Władze 
są tym tak zaabsorbowane, że pewnie nie wiedzą czym ościen-
ne gminy aktualnie się zajmują. Oczywiście nie są to koncerty 
ani obstalowywanie przyszłego miasta, ale zwykłe przyziemne 
sprawy. Ot choćby opłata śmieciowa. Sąsiednia gmina Kraśnik 
informuje na swojej stronie internetowej, że zmniejszyła tę opła-
tę. Zauważyć należy, że przed obniżką i tak była ona niższa niż 
w Gminie Urzędów. Nie jest to jedyna sprawa, która tam rozwija 
się zdecydowanie lepiej, jeżeli chodzi o interesy mieszkańców. 
Gmina Kraśnik rozpoczyna właśnie realizację drugiego etapu 
instalowania kilkuset kolejnych instalacji solarnych. W naszej 
gminie jakoś ten rodzaj energii odnawialnej nie chce się przyjąć. 
Władze nie mają do solarów tyle serca co do wiatraków. Nie po-
magają nawet osobiste kontakty naszego Pana Wójta. Wniosek 
Gminy Urzędów wprawdzie znajduje się na liście rezerwowej na 
12 miejscu, ale to chyba jednak ciągle za daleko aby ewentualnie 
przeskoczyć do listy wybranych projektów, gdyby nagle dodat-
kowych parę złotych w urzędzie marszałkowskim się znalazło. 
Wygląda na to, że prawa miejskie należy uzyskać jak najszyb-
ciej, aby sprawa ta, nie absorbowała nadmiernie naszych władz. 
Wtedy zwolniłoby się trochę przestrzeni dyskowej dla działań 
bieżących. Zadanie ułatwia fakt, że Urzędów ma już siedzibę 
dla władz miejskich. Nowy gmach w rynku wybudowany przed 
poprzednimi wyborami, mógłby taką rolę spełnić. Nie wiadomo 
z jakich powodów, nie jest pokazywany w czasie multimedialnej 
prezentacji dorobku gminy np. w trakcie konsultacji społecznych. 
Teraz na kolejne wybory trzeba go już tylko zagospodarować.  
Z personelem nie powinno być wielkiego kłopotu. Pan wójt jest  
w tych sprawach operatywnym menedżerem, na pewno kogoś 
odpowiedniego znajdzie. 
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